
      
 

 

 

 



Vážení spoluobčané,  
     ke konci roku většinou přichází jeho bilancování a hodnocení. Říkáme si, co jsme udělali 

dobře, co mohlo vypadat jinak a také si plánujeme co dál. Dovolte mně připomenout události 

roku 2018 z pozice obce a také to, co nás dál může čekat. 
     V tomto roce první, co jsme chtěli dotáhnout do konce, byla rekonstrukce sokolovny. Díky 

špatnému počasí jsme firmu na podzim už zastavili a po dohodě a hlavně i podle předávacího 

protokolu na jaře znovu přijela a dodělala a opravila vše, co bylo uvedeno v závadách stavby. 

Opravila se fasáda, řádně se zateplil strop ve výčepu, stejně tak i sklad židlí a stolů, kde došlo 

i na odvětrání. Seřídila se okna a dveře a okolo celé budovy se provedly poslední úpravy 

terénu. Teď už by to mělo být v pořádku. Ale už předtím nám zima ukázala, že v objektu  

je teď úplně jiné klima, než bylo dříve. Teplo a opravené prostředí v celé budově dodává 

pořádaným akcím i návštěvníkům na nich úplně jinou náladu, než tomu bylo dříve. Vlastní 

budova je hlavně přes zimu i daleko více využívána, a to jsme si také přáli. 

     Z dotace za Zlatou stuhu za Vesnici Libereckého kraje roku 2017 bylo zrekonstruováno 

sociální zázemí v Mateřské škole (jediné, co v objektu nebylo ještě uděláno), kde je teď nové 

zařízení včetně podlahy a obkladů. V rámci této akce se souběžně opravovalo také koupaliště. 

Stavba z roku 1980 už dosluhuje a potřebuje větší stavební údržbu. Koupaliště nám dotváří 

střed obce, a pokud ho chceme udržet v provozuschopném stavu, jsou jeho opravy nutné. 

Přišla doba, kdy už nebylo na co čekat, mohlo by se nám to hodně vymstít. Když jsme  

u koupaliště, tak je potřeba říci, že jsme v tomto roce měli velký problém s jeho napouštěním  

i výměnou vody, a že hlavně díky přístupu nájemce vydrželo v provozuschopném stavu  

až do konce prázdnin i přes jeho početné letošní využívání. 

     Přes prázdniny proběhly v obci dvě velké události, které jen potvrzují vysokou úroveň 

spolkové činnosti u nás. Tou první bylo na přelomu prázdnin výročí 80 let od založení oddílu 

kopané v Kruhu, tehdy pod názvem SK Slavia Kruh. Připomenutí proběhlo v rámci další 

úctyhodné akce, kterou určitě byl 65. ročník turnaje v kopané. Na něj organizátoři pozvali 

bývalé fotbalisty, kteří odehráli alespoň nějaký zápas za dospělé a všichni spolu zavzpomínali  

na svoje fotbalové časy. A druhou velkou událostí byla oslava 130 let od založení Sboru 

dobrovolných hasičů v Kruhu. Kružským hasičům přijely pogratulovat sbory z blízkého  

i vzdálenějšího okolí a také představitelé Hasičského záchranného sboru Libereckého kraje, 

stejně tak i Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezka.  
     V průběhu roku jsme pokračovali v dalších restaurátorských pracích na pomnících v obci. 

Po opravě pomníků padlým v 1. světové válce a obětem 2. světové války došlo na sochy 

svatého Václava a svatého Jana Nepomuckého. Za poskytnutí vody i elektrické energie 

k jejich restauraci děkujeme nejbližším sousedům. V příštích letech chceme pokračovat  

a postupně opravit i ostatní pomníky v obci. Jak určitě vidíte, tak to také už potřebují, 

poslední obnova byla v letech 2003 – 2005. 

     Obci byl v tomto roce Odborem životního prostředí Městského úřadu v Jilemnici schválen 

Kanalizační řád. Proto jsme pokračovali v zajištění odpovídajícího zařízení pro vypouštění 

odpadních vod od budov ve svém majetku. Po školce a úřadu se tentokrát jednalo o instalaci 

dvou filtrů za septik od budovy hasičárny, kam jsou připojeny i obchod a hostinec. V rámci 

akce byla za jímku na koupališti nainstalována přečerpávací stanice, která z ní odpadní vody 

odvede do septiku a tím vyřeší tento problém i od tohoto objektu. Po zvážení všech okolností 

budeme stejně postupovat i u sokolovny. Platným kanalizačním řádem a hlavně jeho 

dodržováním chce obec splnit vše pro zajištění podmínek pro vypouštění odpadních vod  

od nových nemovitostí a tím i pro jejich kolaudaci. V poslední době s tím už začal být 

na úřadech problém, a protože nemáme kanalizaci s centrální čistírnou, jsme to ani jinak 

vyřešit nemohli. Dvakrát ročně jsou na 16 výpustních otvorech po obci odebírány vzorky 

vypouštěné vody. Po jejich rozboru akreditovanou laboratoří jsou výsledky ukládány  



do centrální evidence, kterou „hlídá“ Ministerstvo životního prostředí. Zatím je vše v pořádku 

a můžeme si jenom přát, aby to tak co nejdéle vydrželo. Obec stočné od občanů v současné 

době nevyžaduje, musíme si to ale obhájit u nám nadřízeného orgánu.  

     Letošní sucho nám uškodilo i na zeleni v obci i hájích. „Odnesly“ to nejvíce túje okolo 

hřbitova, které prostě uschly. Před zimou jsme jich museli nechat čtrnáct vyměnit,  

a jak na tom budou další, ukáže až příští rok. V obecních lesích nám letos hlavně vlivem 

suchého roku udělal hodně škody přemnožený kůrovec. Po zimě jsme chtěli uklidit stromy 

spadlé po větrných poryvech z konce loňského roku, kterých bylo tentokrát docela hodně, 

a dál se věnovat hospodaření v nich podobně jako v předchozích letech. Bohužel se proti 

těmto plánům postavila příroda, ve větším rozsahu se objevil výše zmíněný škůdce a napadl 

nám hodně stromů, aktivní byl díky teplému počasí dokonce i v listopadu. Na postiženém 

dřevu musí být škůdce zlikvidován, aby potom nenapadl jiné. V porovnání s jinými regiony 

jsme na tom ještě relativně dobře, ale….. Vzhledem ke kůrovcové kalamitě v některých 

částech republiky a přebytku dřeva na trhu takto znehodnocené stromy už nemají velkou 

cenu. Nová těžba se nepovoluje, dřevozpracující závody jsou přeplněné a obec tak přichází  

o nemalé prostředky. Velká část „obecního polesí“ je už za věkem, kdy by měla být 

vyměněna. Bohužel to teď nemůžeme a tak můžeme jenom věřit, že se vše obrátí do pro nás 

znovu výhodného stavu. Jen pro informaci, kalamitou postižené dřevo teď prodáváme  

za poloviční cenu proti minulému roku. Jaká bude situace dál, uvidíme, vyhlídky  

ale vzhledem k současnému suchu nejsou moc pozitivní. Stromy tím, že nemají dostatek 

vláhy a od ní tolik potřebné „smůly“ pod kůrou, nemají sílu se bránit a kůrovec to potom  

má usnadněné, aby přežil a pokračoval ve svém ničivém díle. 

     V případě výhodné dotace jsme uvažovali i o rekonstrukci budovy školy. Rýsovala  

se výzva s hodně velkou dotační podporou. Bohužel na poslední chvíli byly změněny 

podmínky udržitelnosti projektu z 5 na 20 let (tzn., že by objekt musel sloužit k tomu, k čemu 

je určená dotace celých dvacet roků a vzhledem k podmínce dotace by to obci nemuselo 

přinést v budoucnu nic moc dobrého). Budova je v současnosti v celkem dobrém statickém 

stavu, takže zatím nikoho a nic neohrožuje. Jsem si vědom, že někdo řekne, že je to lepší 

zbourat, ale je to pořád budova ŠKOLY, která k naší vesnici bude navždy patřit. Demolice  

je podle mě až to poslední. Budeme hledat dál, nějaké nápady na „oživení“ budovy určitě 

jsou, všechno je zase jenom o penězích a ty budeme potřebovat teď třeba i na něco jiného. 

     Kromě výše uvedených záležitostí se v tomto roce dostala část obce do hodně nepříjemné,  

až kritické situace. Jedná se o nedostatek vody ve studních u nemovitostí v horní části obce. 

V některých voda vyschla úplně. Je to důsledek dlouhotrvajícího sucha a s ním souvisejícího 

úbytku podzemních vod. Někteří majitelé dotčených nemovitostí situaci řešili prohlubováním 

svých studní či vytvářením nových vrtů, aby získali vodu zpět. Z dlouhodobějšího hlediska 

však není jisté, zda je toto řešení ideální.  

     Nedostatkem vody v obci a možnostmi jejího zajištění pro všechny občany se zabývalo 

zastupitelstvo již v minulém volebním období, to současné si řešení tohoto problému dalo  

na seznam prioritních úkolů. Proč v obci dosud nebyl vybudován vodovod, co se pro to mělo 

dělat v letech minulých, kdo co měl udělat, co by bylo, kdyby ….. a pokládání obdobných 

otázek nyní pozbývá významu. K řešení situace nepomůže. Je třeba vzít na zřetel,  

že v nadcházejících letech může dojít k dalšímu zhoršování situace, kdy se nebude dostávat 

vody ani v nově prohloubených studnách či vrtech. Proto si obec nechala zpracovat studii 

týkající se možností vybudování nového vodovodu a kanalizace včetně rozboru dotačních 

možností k jejich realizaci a „zavolala“ na pomoc odborníky, kteří se danou problematikou 

zabývají dlouhodobě.  

Jistě nemusíme zmiňovat, že vybudování vodovodu a kanalizace je velkou finanční 

investicí. Zpětné získání prostředků formou dotací je více než složité a aktuálně v současném 

Kruhu možná i neřešitelné. Finanční rozvahu najdete v následujících stránkách textu, na studii 



se můžete přijít podívat na obecní úřad. Nejdůležitější však bude až projekt. Studie předkládá 

dvě varianty možných zdrojů vody. Třetí možnost se vyskytla v průběhu roku 2018,  

a to je využití bývalého vrtu sýrárny, který patří v současnosti firmě Alkion. Na vrtu byla 

provedena v loňském roce čerpací zkouška, který ukázala, že je při instalaci potřebného 

zařízení provozuschopný, vydatný, zdravotně nezávadný a tedy pro zásobování obce 

použitelný. Pro potvrzení získaných výsledků je však třeba provézt opakovanou čerpací 

zkoušku. Pro zajištění dodávky pitné vody do naší obce máme v záloze ještě možnost využít 

vodu z vrtů od sousedů – z Roztok a Martinic, je však určitě lepší mít vlastní zdroj. 

     Jak jistě všichni v posledních letech zaznamenali, legislativa týkající se nakládání 

s odpadními vodami (likvidace, čištění, vypouštění atd.) se stále více zpřísňuje a my všichni 

jsme pod větším dohledem. Je to způsobeno mimo jiné zhoršující se kvalitou povrchových, 

potažmo i podzemních vod. Zhoršující stav vod má negativní vliv na životní prostředí a také 

na nás, protože vodu zpětně z přírody odebíráme sami pro sebe. Stejně jako existuje několik 

možností pro zdroje pitné vody dodávané všem občanům, existuje také několik variant  

pro likvidaci a čištění odpadních vod. V současné době v obci existuje stávající kanalizace,  

do které jsou napojeny přepady z domovních čistíren, odpadních trubek a septiků.  

Tato kanalizace pak odvádí vzniklé odpadní vody do místního potoka. Kanalizace původně 

vznikala jako dešťová. Vzhledem k tomu, že již má několik desetiletí, odpovídá tomu také její 

stav. Obec nechala v minulých letech provést velké čištění celé kanalizační sítě a následně byl 

proveden její monitoring. Každoročně probíhá také pravidelná údržba. Nicméně 

s přihlédnutím k současnému stavu nejen kanalizačního potrubí, ale také ke stavu jednotlivých 

zařízení k nakládání s odpady v obci, by součástí projektu byla nová kanalizační síť, která  

bude zakončena centrální čistírnou odpadních vod. Jednotlivé nemovitosti by tak nemuseli 

řešit vlastní předčistící zařízení a starat se o ně. Odpadní vody by byly kanalizací svedeny 

přímo na centrální čistírnu. Toto naší vesnici stejně do budoucna patrně nemine. Prozatím 

však existují možnosti využití různých dotačních titulů. Nevíme však, jak dlouho budou 

dotace na budování vodovodů nebo kanalizací ještě poskytovány. Je na stole i varianta,  

že by se kanalizace současně s vodovodem nedělala, to je však hodně k zamyšlení.  

     Pro obec by byly investice do nového vodovodu a kanalizace velkým finančním závazkem 

a na dlouhé roky by pravděpodobně znamenaly omezení dalších větších finančně náročných 

akcí. Věříme však, že i tak dokážeme udržet vše, co potřebujeme k běžnému provozu vesnice, 

v rozumném stavu. Realizace stavby by byla také možná velký „zápřah“ pro nás všechny  

na naši nervovou soustavu. Vzhledem k poloze naší obce a jejímu rozložení nemáme moc 

variant, kde by mohlo být položeno kanalizační a vodovodní potrubí. Nemyslíme si, že je teď 

taková doba, aby nás každý pustil na svůj pozemek a nechal si ho na nějaký čas „rozvrtat“. 

Neumíme si zatím představit, jak vyřešíme dostupnost nemovitostí v případě využití místních 

komunikací. Může se také stát, že některé cesty budou na omezenou dobu uzavřeny  

a neprůjezdné. Na druhou stranu při nedávné vzpomínce na dění v sousední vesnici jsme 

zjistili, že i tyto situace se asi dají zvládnout.  

     Věřte, že to bude hodně složité rozhodování. Názory na vybudování vodovodu 

a kanalizace jsou velmi rozpolcené. Je třeba se však seznámit se všemi skutečnostmi a dívat 

se na celou problematiku jako na celek a na rozhodnutí, které ovlivní kvalitu života v naší 

obci na dalších několik desetiletí. Dotační podmínky jak pro kanalizaci i vodovod jsou 

nastaveny jednoduše řečeno podle uživatelů. Kanalizace podle objemu vyčištěné vody, 

vodovod zase podle spotřeby pitné vody. Jednoduše tedy řečeno, že dotaci investor dostane 

podle zapojení obyvatel a využívání vybudovaného zařízení. Ty ale k bezproblémovému 

provozu potřebují také nějaký režim. Pro ilustraci třeba vodovod: V případě, že nebude 

pravidelný odběr vody z vodovodu, tak se také může stát, že se voda v potrubí „zkazí“ a celý 

systém se bude muset vyčistit. Napojené nemovitosti tak budou bez vody a pro obec to budou 



další neplánované výdaje. Chceme, abyste nám řekli svůj postoj. Proto Vás budeme obcházet 

s žádostí o stanovisko, zda budete chtít svou nemovitost připojit na případný nový vodovod  

a kanalizaci či nikoliv. Proto potřebujeme Vaše závazné stanovisko pro další jednání  

a chceme Vás, jako občany Kruhu, do rozhodování o této velice závažné investici co nejvíce 

zapojit. O dalším postupu Vás prostřednictvím obecního webu budeme průběžně informovat. 

V současné době můžeme jen říci, že jsme na začátku. To znamená, že pokud obec do akce 

půjde, je její konec vzhledem ke všem potřebným náležitostem až za hodně dlouhou dobu.  

Je třeba získat všechna vyjádření, povolení atd. Legislativní rámec je vcelku složitý. Jen  

pro příklad - v případě, že se do projektu pustíme, musíme požádat na Krajský úřad o změnu 

PRVKÚK (Plán rozvoje vodovodů a kanalizací v území kraje) tak, aby vše odpovídalo tomu, 

jak bude vypadat případný projekt. A už pro toto, dá se říci vstupní jednání, potřebujeme znát 

Vaše stanovisko. Podle PRVKÚKu se potom bude muset řídit až do případné další změny 

řídit dění v obci. Na jeho znění budou potom záviset například veškerá stavební a územní 

rozhodnutí, povolení týkající se životního prostředí. Tedy vlastně vše potřebné pro další 

územní rozvoj obce. Schválení změny PRVKÚKu může trvat třeba i víc jak rok. A vlastně až 

po jeho schválení můžeme začít s dalšími úkony potřebnými pro vybudování uvedených 

staveb. 

     Co budeme v příštím roce chtít realizovat, bude zastupitelstvo rozhodovat podle aktuální 

situace. Všechno ukáže čas a ekonomické možnosti naší vesnice. Na čem se však musí hodně 

rychle pracovat, je další změna Územního plánu Kruh. Už není skoro kde stavět a zájem  

určitě je. Proto bylo zahájeno jednání s Odbory územního plánování a stavebního řádu 

Městského úřadu v Jilemnici a Krajského úřadu Libereckého kraje, ve kterém se bude 

vycházet v návaznosti nových zastavitelných ploch na ten stávající. 

     V průběhu roku se nám vyměnili nájemci obecního hostince i obchodu. Andrea 

Albrechtová v obchodě strávila kus svého života a už potřebovala změnu. Chtěl bych  

jí jménem obce prostřednictvím těchto stránek poděkovat za vše, co pro své spoluobčany  

za tu dobu udělala a popřát ji hodně úspěchů, spokojenosti a hlavně zdraví do dalších let. 

     Chtěl bych také prostřednictvím těchto stránek poděkovat všem členům SDH v Kruhu, 

kteří obci na požádání jdou nezištně pomoci při různých opravách, stěhováních, úklidech  

a podobných akcích. V posledních letech to bylo například vyklizení sokolovny, vystěhování 

skladu na koupališti, opravy chodníků na hřbitově a podobně. Hasiči tak obci vracejí její 

materiální pomoc při realizaci stavebních úprav okolí hasičárny. Podobně se ale zachovaly 

všechny spolky při úklidu sokolovny po její rekonstrukci a věřím, že taková spolupráce bude 

pokračovat i v dalších letech. Za celou vesnici Vám děkuji.  

 

 

 

                                                
SK SLAVIA KRUH 3. 4. 1938                                                   SOKOL KRUH 25. 8. 2018 

 

 



                                                

 
SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ KRUH 21. 5. 1888                                                      18. 8. 2018   

 

     O všem, co se během roku v Kruhu připravuje, se Vás snažíme informovat 

prostřednictvím webových stránek obce www.obeckruh.cz v rubrikách aktuality  

a úřední deska (zde se můžete přihlásit k odběru novinek do vašich e-mailů). Svoje 

připomínky či nápady, pokud je nechcete řešit osobní návštěvou nebo na veřejném 

zasedání, můžete poslat i elektronicky na adresy ou.kruh@seznam.cz nebo  

na obec@obeckruh.cz . Všem, kteří se jakkoliv společně s námi podílíte na řešení života 

ve vesnici nebo jste nápomocni při organizaci společenských akcí, chci nejen za sebe,  

ale i za nás všechny touto cestou poděkovat a věřím, že dobrá spolupráce vydrží  

i nadále. A že to spolu dokážeme, nám ukázala nedávná doba. Jako už každoročně  

nám všem přeji, aby atmosféra vánočních svátků přinesla mezi nás potřebný klid  

a spokojenost. A společně si také přejme, aby nejen v Novém roce mezi námi panovala 

důvěra, pokora, slušnost a potřebná tolerance nejen v mezilidských vztazích, ale i všude 

jinde. Ať mezi sebou nezadáváme zbytečně příčinu k rozepřím a ať se nám v Kruhu 

všem dobře žije. K tomuto mně dovolte, abych Vám všem popřál do Nového roku 2019 

pevné zdraví, štěstí, spokojenost, pracovní pohodu i příjemné rodinné zázemí.      

                                                                                                         

Jiří Sedláček, starosta obce 

================================================================== 

 

Průvodní zpráva – vodovod a kanalizace, finanční rozvaha 
 
Obsah:                 1/ Úvod                             
                            2/ Technické řešení zásobování obyvatelstva pitnou vodou 
                            3/ Technické řešení odkanalizování a čištění odpadních vod                      
                            4/ Plán rozvoje vodovodů a kanalizací 
                            5/ Propočet investičních nákladů 
1/ Úvod 
    Úkolem této studie je návrh řešení zásobování obyvatelstva obce Kruh pitnou vodou a 
návrh řešení odkanalizování a čištění odpadních vod. 
    V současné době je zásobování obyvatelstva obce Kruh vodou individuálním způsobem-
domovními studnami. Vody ve studních ubývá a kvalita se zhoršuje. Odpadní vody jsou 
zachycovány v bezodtokých jímkách, v septicích s přepadem do povrchových vod, případně v 
malých domovních čistírnách s odtokem do povrchových vod. 
     Obec Kruh se nachází v nadmořských výškách 405-482m.n.m. Kruh je zemědělská obec s 
vesnickou rozptýlenou zástavbou. Celkový počet obyvatel je 470 s výhledem 550. 
     Pod Kruhem se nachází zdroj pitné vody pro obec Roztoky u Jilemnice. Vlastní obec leží v 
PHO 3.stupně veřejného zdroje pitné vody Káraný. 
         Obcí protéká Kružský potok 

http://www.obeckruh.cz/
mailto:ou.kruh@seznam.cz
mailto:obec@obeckruh.cz


     Pro výpočet potřeby vody je stanovena jednotná specifická potřeba na obyvatele a den ve 
výši 120l/os/den. Potřeba vody je uvažována pouze pro obyvatelstvo. Vybavenost není 
počítána zvlášť, je v podstatě zahrnuta již ve specifických spotřebách. Totéž platí i pro drobné 
podnikání. Ve výpočtech není zahrnuta potřeba vody pro průmysl nebo zemědělství. V 
uvedené oblasti by takový nárok neměl být. 
      Výpočet potřeby vody pro Kruh (550 obyvatel). 
      Qp = 66m3/den = 0,76 l/s 
      Qd = 99m3/den = 1,15 l/s 
      Qh = 10,7m3/hod = 3,0 l/s 
 
2/ Technické řešení zásobování obyvatelstva pitnou vodou 

2.1 Varianta I. Vybudování vlastního vodního zdroje a vodojemu 100m3 

     Zdrojem pitné vody pro obec Kruh by bylo vybudování nového vrtu a akumulace o objemu 
100m3 (2x50m3).  V obci bude vybudována zásobní vodovodní síť, která bude rozdělena na 
tři tlaková pásma. I. Tlakové pásmo by bylo pro jižní část a střed obce, II. Tlakové pásmo pro 
severní část obce a III. Tlakové pásmo by bylo pro nejvýše umístěné RD v severní části obce. 
Přívodní řad do obce by byl dlouhý 770m. Zásobní vodovodní řady by byly provedeny v délce 
8 430m. 
     Předpokládané  investiční náklady této varianty jsou cca 33 345 700,-Kč. 
2.2 Varianta II. Napojení z vodovodu Roztoky u Jilemnice 

     U této varianty by byla voda dodávána ze sousední obce Roztoky u Jilemnice, kde zdrojem 
vody je vrt Dolánka (R-1) a z vodojemu Prklín.  V obci by byla vybudována zásobní vodovodní 
síť, která bude rozdělena na tři tlaková pásma.  I. Tlakové pásmo by bylo napojeno na 
stávající vodovod v jižní části obce a zásobovala by jižní část obce Kruh. II.tlakové pásmo by 
bylo napojeno na stávající vodovod ve středu obce Roztoky u Jilemnice a zásobovato by 
severní část obce Kruh a III. Tlakové pásmo by bylo pro nejvýše umístěné RD v severní části 
obce. Přívodní řad do obce by byl v jižní části dlouhý 76m (I.tlakové pásmo) a v severní části 
(II. A III. Tlakové pásmo) 1 451m (z Roztok u Jilemnice). Zásobní vodovodní řady by byly 
provedeny v délce 8 430m. 
      Předpokládané  investiční náklady této varianty jsou cca 31 451 100,-Kč. 
3/ Technické řešení odkanalizování a čištění odpadních vod 
     V současné době není v obci Kruh vybudován systém kanalizace, který by byl napojený na centrální 
čistírnu odpadních vod.         
     Vzhledem k charakteru zástavby (horská, rozptýlená) a pravděpodobnému výskytu skalnatého 
podloží je vhodným řešení k odvádění a čištění odpadních vod vybudování oddílné tlakové spalškové 

kanalizace s vlastní centrální čistírnou odpadních vod pro 550 EO. Tuto tlakovou kanalizaci tvoří 

rozvětvený výtlak z plastového potrubí a podružné řady se sběrnými jímkami a zdroji tlaku 

umístěnými u jednotlivých nemovitostí. Její umístění bude co nejblíže ke stávajícím septikům 

či žumpám.  Stávající žumpy a septiky budou odstaveny. Jedná se o plastovou vodotěsnou 

nádobu, která zaručuje vodotěsnost a nepropustnost. Průměr šachty je 800-1000mm a výška 

cca 1700mm s možností prodloužení až do 2500mm. V této šachtě je čerpadlo vybavené 

drtičem nečistot, které je řízeno ovládací automatikou a snímačem hladiny. V okamžiku, kdy 

hladina dosáhne horního čidla snímače hladiny dojde k sepnutí čerpadla a následnému 

vyčerpání šachty. Po vyčerpání pod určitou hladinu v šachtě čerpadlo opět automaticky 

vypne. Energetická náročnost čerpadla 0,5kW/m3 
 
Pro tříčlennou domácnost vychází: 
     120 l/os.den x 3os...360l/den...0,36m3/den x 0,5kW/m3....0,18KW/den x 365....65,7kW/rok  
x cca7Kč/kW....460,-  Kč/rok 



    Pro tříčlennou domácnost vychází náklad za el. energii pro čerpací šachtu cca 460,- Kč/rok. 

Předpokládané  investiční náklady tlakové kanalizace a ČOV  jsou cca 38 945 670,-Kč. 
Předpokládané  investiční náklady gravitační kanalizace a ČOV  jsou cca 71 599 400,-Kč. 
3.1 Plán rozvoje vodovodů a kanalizací  
     Pro získání dotací je nutné mít navržené řešení v souladu s Plánem rozvoje vodovodů a 
kanalizací Libereckého kraje. 
 

Citace: 
      

Navrhované řešení-vodovod 
     Vzhledem k tomu, že využitelný místní zdroj - vrt K-4 má nedostatečnou kapacitu, 

bude v Kruhu vybudován vodovod pro veřejnou potřebu, do kterého bude voda dodávána 

z vodovodu sousední obce – Roztoky u Jilemnice (viz. 0087.01), kde je zdrojem vrt Dolánka 

(R-1). Výstavbu vodovodu doporučujeme posunout za horizont r.2015. 

Vodovodní síť v obci bude rozdělena do dvou tlakových pásem: 

• do dolního tlakového pásma bude voda dodávána z vodojemu Prklín o objemu 400 m3 

( 474,30 / 470,40 m n.m. ). 

• pro horní tlakového pásmo bude na síti vybudovaná čerpací stanice Kruh, ze které bude 

voda čerpána přes spotřebiště do vodojemu Kruh o objemu 20 m3 ( 497,0 / 495,0 m 

n.m. ). 

V obou tlakových pásmech budou vodovodní rozvody v převážné míře zokruhovány. 

Celková délka vodovodu bude cca 8,1 km v profilech ∅ 50 ÷ 90 (PVC, PE potrubí). 

U objektů, které budou zásobovány vodou individuelně i dále, je třeba trvale sledovat 

kvalitu vody ve zdrojích. Tam, kde budou problémy s množstvím a kvalitou pitné vody, si 

budou obyvatelé zajišťovat potřebné množství pitné vody ve formě vody balené. 
 

Navrhované řešení-kanalizace 

     Vzhledem k tomu, že se obec nachází v PHO 3. stupně veřejného zdroje pitné vody 

Káraný, k zásobování pitnou vodou jsou využívány také místní podzemní zdroje a 

s přihlédnutím na velikost této obce navrhujeme výstavbu kanalizační sítě. 

V obci Kruh bude vybudována oddílná splašková kanalizace, kterou bude odpadní 

voda odváděna na společnou čistírnu odpadních vod ČOV Tample. Kanalizace bude 

navržena jako gravitační (DN 250, DN 300). V horní části obce bude muset být cca 10 

objektů vzhledem ke své poloze vybaveno domovními čerpacími stanicemi a splaškové vody 

čerpat do kanalizace. 

Na čistírnu odpadních vod Tample budou dále odváděny splaškové vody z obcí 

Roztoky u Jilemnice a Svojek a technologické vody z Krkonošské sýrárny a.s. 

Odpadní vody z okrajových a odloučených částí zástavby budou akumulované 

v bezodtokových jímkách s následným vyvážením na kapacitní čistírnu odpadních vod 

(bilančně je uvažována ČOV Tample). Při splnění určitých podmínek (např. na základě 

hydrogeologického posudku, posouzení dopadu výstavby malé domovní čistírny na životní 

prostředí v dané lokalitě a výskyt vyhovujícího recipientu) je případně možné též akceptovat 

využití malých domovních čistíren pro čištění odpadních vod. 

Odvádění dešťových vod bude i nadále řešeno stávajícím způsobem s využitím již 

existující dešťové kanalizace. 
 

   Z výše uvedeného vyplývá, že pokud se obec Kruh rozhodne vybudovat vlastní zdroj vody  
s vodojemem a tlakovou splaškovou kanalizaci s vlastní ČOV bude nutné provést změnu 
PRVKÚKu. 



Kultura v naší obci v roce 2018 

pořadatel 
27.ledna – divadlo Dlouhý, Široký a Bystrozraký – Sokol Roprachtice ………………...… Obecní úřad Kruh 
 
  3.února – 108. Hasičský bál .……………………………...……………………………….…………………….…….... SDH Kruh 
15.února – Návštěva Krajské hodnotící komise Vesnice roku 2017–video projekce . Obecní úřad Kruh 
 
  3.března – 9. Společenský ples …………..……………………………….……….…………….. Český červený kříž Kruh 
17.března - Dětské karnevalové odpoledne  ……………………..………….…..………………….…….. T J Sokol Kruh 
17.března – Country bál – Radovan Hrdlička a přátelé .................................................... T J Sokol Kruh 
 
13. – 14.dubna – Vepřové hody  ....................………....…..………..…………….……Obecní hostinec Na Rychtě 
18.dubna  - Drátkování ................................................................................................... Kružské matice 
30.dubna – Pálení čarodějnic na fotbalovém hřišti ….……………………………...…………….……… TJ Sokol Kruh 
 
  4.května – Májový koncert ................................................................................................ Čtyři akordy 
11.května - Indie-různé tváře nejzajímavější země světa 2 – beseda s Ivanem Brezinou .................    
                                                                                                                                       ………….. Obecní úřad Kruh  
 
  2.června - Pouťové posezení ……………………………..…………………………….…………….…………………. SDH Kruh 
  9.června - 42.ročník Pochodu Hanče a Vrbaty ………………….……………………………….....……..TJ Sokol Kruh 
16.června - Dětský den ………………………........................................................…… Český červený kříž Kruh   
29.června – Indiánské léto ...................................................................... kino Kruh a  Obecní úřad Kruh  
 
28.července  - 65.ročník Bleskový turnaj v kopané ……………………………………………..……..... TJ Sokol Kruh  
28.července  - 80. výročí založení  fotbalového oddílu v Kruhu ....................................  TJ Sokol Kruh 
 
18.srpna –130. Výročí založení SDH v Kruhu  ……...............................................….……………….. SDH Kruh 
18.srpna - Posezení pod lípou u hasičské zbrojnice ……..….…...................................…………….. SDH Kruh  
 
8.září - Zájezd Jiřinkové slavnosti Lysá nad Labem  ................................................................. ČČK Kruh 
28.září – Vítání občánků .............................................................................................. Obecní úřad Kruh 
 
5.října – Volební guláš .................................................................................. Obecní hostinec Na Rychtě  
7.října – Dýňobraní ......................................................................................................... Kružské matice 
13.října - divadlo Proč muži neposlouchají a ženy neumí číst v mapách Sokol Bozkov ........................      
                                                                                                                           ....................... Obecní úřad Kruh 
20.říina – Vzpomínkové odpoledne u příležitosti 100 let od založení republiky ..................... SDH Kruh 
21.října – Drakiáda ......................................................................................................... Kružské matice 
 
24.října  – 14.listopadu – Výstava kronik .......................................   Obecní úřad a Knihovna obce Kruh 
9. – 10. listopadu – Svatomartinská husa …………………...........................…... Obecní hostinec Na Rychtě 
23.listopadu – Vánoční drátkování  ................................................................................ Kružské matice 
 
1. prosince - 12. Adventní podvečer  ............ SDH Kruh, ČČK Kruh, Kružské matice a Obecní úřad Kruh                      
1. prosince - 35.ročník Kružská Kundratická – silniční běh ............... TJ Sokol Kruh a Obecní úřad Kruh 
7.prosince -  divadlo Noc Pastýřů Sokol Tatobity  ..................................................... Obecní úřad Kruh                                          
8.prosince - Předvánoční posezení se starší generací ………..................…………..…..…. Obecní úřad Kruh 

  



AKCE REALIZOVANÉ V ROCE 2018 
 

Zařízení na likvidace odpadních vod u obecních objektů (dva Bio filtry za septik 

u hostince a hasičárny a přečerpávací stanice z jímky na koupališti) (DOTACE) 

Konstrukce Street workout v rekreačním areálu (koupaliště) (DOTACE) 

Rekonstrukce a obnova sociálního zařízení v Mateřské škole + opravy v rekreačním 

areálu (koupaliště) (DOTACE) 

Opravy komunikací (DOTACE) 

Rozbory vody (hostinec, OÚ) 

Arboristické ošetření stromů v obci (DOTACE) 

Kanalizační řád, odběry vzorků z kanalizací 

Lesnické práce (těžba, vyžínání, prořezávky, nátěry, oplocenky (DOTACE) 

Nová výsadba v obecních lesích (DOTACE) 

Restaurátorské práce - sochy svatého Václava a svatého Jana Nepomuckého (DOTACE) 

Náklady za vývoz odpadů 

Příspěvek na zajištění dopravní obslužnosti 

Finanční dary spolkům 

Finanční dar ZŠ Roztoky u Jilemnice 

Finanční dary občanům na zařízení pro likvidaci odpadních vod 

Příspěvek Mateřská škola 

Dovybavení JSDHO (DOTACE)  

Barva na koupaliště 

Státní správa 

Lesy české republiky – odborný lesní hospodář 

Palivo škola, sokolovna 

Geodetická zaměření 

 

Rozpočtové výdaje na akce v roce 2018 k 30. 11. 2018 jsou celkem 9.501.081,44 Kč 

Rozpočtové příjmy v roce 2018 k 30. 11. 2018 jsou celkem 10.297.358,09 Kč. 

Z toho přijaté dotace 1.727.659,- Kč + do konce roku doplacení 10% (40.000,-- Kč ) 

za Zelenou stuhu a 10% (49.049,- Kč) na akci Likvidace odpadních vod u obecních 

objektů (dva Bio filtry za septik u pohostinství a hasičárny a přečerpávací stanice 

s potrubím z jímky na koupališti do septiku) 

 

Na účtech má obec k 30. 11. 2018:  

v Komerční bance: 10.295.745,33 Kč 

v České národní bance: 1.501.228,35 Kč 

v Českomoravské záruční a rozvojové bance: 441.229,86 Kč 

Celkem: 12.238.203,54 

u ČMZRB má obec úvěr 10.000.000,- Kč, v roce 2018 byl splacen 1.000.000,- Kč 
  

 



Obecní úřad KRUH 

ÚŘEDNÍ HODINY NA PŘELOMU ROKU: Středa  19. 12. 7:30 - 12:00 13:00 – 17:00 

                                                                       Středa    2.   1. 7:30 - 12:00 13:00 – 17:00 

Úřední hodiny v roce 2019:    Pondělí 7:30 - 12:00 13:00 - 17:00 

                                                     Středa  7:30 - 12:00 13:00 - 17:00 

 

Informace o aktuálním dění v obci, pozvánky na akce apod. najdete na www.obeckruh.cz 

v rubrice AKTUALITY, kde se můžete také přihlásit k jejich odběru do Vašich e-mailů 

Vidimace a legalizace 

- Ověřování kopií listin (vidimace) 30,- Kč za 1 stranu v českém jazyce 

- Ověřování pravosti podpisů (legalizace) 30,- Kč za jeden podpis (nutno předložit platný   

  občanský průkaz). Tato služba je zajišťována především v úředních dnech obecního úřadu    

  nebo po osobní domluvě v dohodnutém termínu 

Kronika obce 

      Veškerou agendu týkající se kroniky obce zpracovává od roku 2013 Daniela Davidová.   

O její úrovni jste se mohli přesvědčit v rámci výstavy v obecní knihovně, kde byla také. 

 I tentokrát Vás chceme požádat, abyste předávali dokumenty, související s děním v naší 

obci, buď kronikářce, nebo na obecní úřad. Jedná se například o činnost organizací a spolků, 

které zde působí, abychom to nejdůležitější ze života mohli uchovat v písemné formě 

prostřednictvím kroniky obce Kruh a aby ta současná byla stejně kvalitní, jako ty „staré“, 

dovezené na výstavu ze Státního archivu v Semilech. 

Obecní knihovna 

     V letošním roce navštívilo naši knihovnu téměř 200 pravidelných i nových čtenářů. Knižní 
fond jsme, stejně jako každý rok, doplnili o nejnovější knižní tituly pro děti i dospělé 
v hodnotě téměř 8.000,- Kč, které uvolnila ze svého rozpočtu obec Kruh. Knihy nakupujeme 
v průběhu celého roku a snažíme se, aby nám neunikla žádná novinka. Výhodou naší malé, 
leč dobře zásobené knihovny je, že u nás seženete nejnovější bestsellery a to bez front, 
pořadníků a poplatků. V rámci meziknihovního výpůjčního systému jsme naši stálou knižní 
nabídku rozšířili o knihy z putovních souborů, které nám bezplatně zapůjčuje okresní 
knihovna v Semilech. V listopadu bylo občanům Kruhu i přespolním umožněno nahlížení  
do obecních kronik, které byly vypůjčeny ze Semilského archivu. Svoje kroniky a dokumenty 
nám zapůjčily i obecní spolky a mohli jsme tak nahlédnout do historie hasičů, fotbalu, 
mysliveckého spolku, Českého červeného kříže, Sboru pro občanské záležitosti nebo např. 
tenisového klubu. Zajímavé bylo určitě i podívání se do záznamů o činnosti dnes 
 už neexistujícího Českého svazu žen. Spolkům tímto velice děkujeme. Tato akce se setkala 
s velkým zájmem, takže ji v budoucnu opět rádi zopakujeme. Nově můžete dění v knihovně 
sledovat na facebooku: www.facebook.com/knihovnakruh. Registrace nových čtenářů  
a výpůjčky jsou poskytovány zcela zdarma. Knihovna je pro veřejnost otevřena každou 
středu 18:00-20:00 a naleznete ji v budově obecního úřadu. 
     Děkuji všem stálým čtenářům za přízeň, přeji krásné Vánoce a těším se na viděnou 
v roce 2019!                                                                                Vaše knihovnice Soňa Bucharová 

http://www.obeckruh.cz/
http://www.facebook.com/knihovnakruh


12. kružský adventní podvečer   

     Český červený kříž, Sbor dobrovolných hasičů a Kružské matice společně s Obcí Kruh 
pokračovali i letos v teď už co se týká historie velkému nápadu Kružského Babince  
a připravili i v tomto roce na první adventní sobotu 1. prosince další, tentokrát  
už 12. adventní podvečer. Po dlouhé době nás do něho probudil bílý sněhový poprašek, který 
přidal ještě víc na vánoční náladě. Jinak nám v tomto roce celkem přálo počasí. Sice bylo po 
celý den pošmourno, ale z nebe až na krátkou výjimku nic nepadalo A na druhou stranu, kdy 
naposledy byl tento den bílý. Dá se říci, že program pro návštěvníky je už tradiční. Po 
otevření jarmarečních stánků hosty vánočně naladily koledy v podání dětí z Mateřské školy, 
potom jsme rozsvítili kružský vánoční strom s novým světelným „kabátem“, na děti čekali v 
hasičárně tvořivé dílničky, v závěru jsme si potom poslechli živou hudbu v podání Radovana 
Hrdličky a jeho přátel. Po celou dobu byla otevřena výstava, tentokrát na téma „Můj koníček, 
moje hobby“, kde jsme se mohli seznámit se vším, co naši spoluobčané umí nebo co sbírají. 
K dobré pohodě určitě přispěli i všichni prodejci svým nabízeným zbožím  
a také bohatě zásobené stánky s občerstvením. Znovu se nám představila teď už naše 
„domovská“ firma Alkion, která je majitelem bývalé mlékárny. Příjemné, svátečně naladěné 
odpoledne, nám všem připomnělo, že vánoce jsou už za dveřmi a vše ještě podtrhl závěrečný 
ohňostroj, který tentokrát „nezlobil“. Za nápad, uspořádat v současnosti už dá se říci velkou 
akci, musíme děkovat dámám z dnes už tak trochu v „ilegalitě“ působícím Babinci.    
 

Kružské matice  

     Nejsme oficiálním spolkem, jedná se o kolektiv kamarádek, které v rámci svých časových 
možností organizují různé drobné akce v obci. V roce 2018 jsme se poprvé sešly v dubnu a 
pod odborným dohledem jsme se učily drátkovat. V létě jsme připravily a zajišťovaly dětský 
koutek pro ty nejmenší při oslavách 130. let SDH v Kruhu (děkujeme místním hasičům za tuto 
možnost). Na podzim jsme se sešli při dýňobraní, kdy jsme vydlabávali a vyřezávali dýně. 
Některé z našich ozdobných dýní posloužily k podzimní výzdobě středu obce a zahrady místní 
Mateřské školy. Na konci října jsme uspořádaly Drakiádu. Byl to již třetí ročník této akce, 
která se rok od roku těší většímu zájmu. V listopadu jsme pro velký úspěch z jara zopakovaly 
drátkování tentokrát s vánoční tématikou. V tomto měsíci jsme se také sešly s dětmi a 
vyrobily přáníčka k vánocům pro naše místní seniory. Vyrobená přáníčka jsme jim předaly na 
jejich tradičním setkání. Na 12. adventním podvečeru jsme opět vymyslely  
a připravily tvořivé dílničky pro děti.  
     Chtěly bychom moc poděkovat všem, kteří nám fandí a chodí na naše akce. Velké 
poděkování patří našim rodinám, protože nás podporují a pomáhají nám.  
     Přejeme všem veselé Vánoce a hodně zdraví v roce 2019, abychom se při našich akcích dál 

mohli scházet. Více o nás najdete na https://www.facebook.com/kruzskematice/ . 

    Připravované akce v obci ze začátku roku 2019                                                    pořadatel 
      2. 2.   - 109. Hasičský bál ....................................................... Sbor dobrovolných hasičů 
    16. 2.   - divadelní komedie Osm žen – DS J.J. Kolár Poniklá ..............obecní úřad 
      2. 3.   - 10. Společenský ples .......................................................... Český červený kříž 
    23. 3.   – Kašpárkovy čertoviny pohádka hraná dětmi, DS Smajlík Pecka ... obecní úřad 
    30. 3.   - Dětské karnevalové odpoledne .......................................................  Sokol 

    30. 3.   - zábava Tampelband ......................................................................... Sokol 

      5. 4.   – divadlo A je to v pytli DS Jirásek Rokytnice nad Jizerou .....  obecní úřad    

    30. 4.   - Čarodějný večer ............................................................................... Sokol 
 

https://www.facebook.com/kruzskematice/


Sbor pro občanské záležitosti -  I v tomto roce navštěvovaly členky sboru s gratulací a 

dárkovým balíčkem svoje spoluobčany, jubilanty. Letos to bylo 17. V září slavnostně přivítaly 

mezi Kružáky 4 nové občánky a v prosinci ve spolupráci s obecním úřadem a nájemcem 

Obecního hostince Na Rychtě připravili předvánoční posezení se starší generací. Sbor rok 

zakončil roznesením „vánočních“ dárkových balíčků spoluobčanům starším 80 let nebo 

upoutaným na lůžko.   

 

-Pohyb obyvatel v obci od 1.12.2018 Do 30.11.2019 

 

Od 25. 5. 2018 vstoupilo v platnost nařízení EP a Rady EU č. 2016/679 ze dne 27. 4. 2016 o 

ochraně osobních údajů (GDPR). Je naší povinností ho dodržovat a proto už nemůžeme 

v občasníku prezentovat bližší data k občanům. V některých rubrikách proto jsou jenom číslaa 

ne už žádné osobní údaje. 

 
Narození:                 3                                                                   Úmrtí:       1 
Přistěhovaní:        13                                                      Odstěhovaní:     13 

Svatby v obci:         3  

                                          k 30.11.2018 bylo v Kruhu přihlášeno trvalému pobytu 473 obyvatel 

 

- Životní jubilea v roce 2018 – blahopřejeme : 

70 let – Vladimír Soukup, Miroslava Řeháková, Lidmila Klápšťová, Petr Brinkman,  

               Jaroslav Pochop,  Jan Buchar, Jan Marinč 

75 let – Libuše Budinová, Ludmila Pacholíková, Vlasta Vojáčková 

80 let – Miluška Kučerová, Alžběta Apltauerová, Marie Holubcová, Růžena Jakoubková 

85 let – Jiří Beran, Ladislav Pršala 

90 let – Milena Finková 

 

 

Kino  - letošní provoz kina a náklady na něj k 30. 11. 2018: 

                              - počet  představení                                      -          101                     

                              - počet diváků                                                 -      1 895                                           

                              - tržba                                                               - 196.780,- Kč                                                  

                              - finanční dary na provoz                              -      2.000,- Kč 

                              - příjmy celkem                                               - 196.780,- Kč                                                  

                              - výdaje (půjčovné, OSA, Integram, poplatek kinematografie, plakáty,     

                                odměny, poštovné, energie)                      -  239.876,- Kč            

                              - další informace najdete v rubrice kino. 

 

 



ČČK Kruh -  Zpráva o činnosti v roce 2018. Činnost našeho spolku na začátku nového roku 

začíná vždy výročními členskými schůzemi, kde se naši zástupci účastní jako hosté u místních skupin 

ČČK okresu Semily, kde si také předáváme zkušenosti a dobré nápady z jednotlivých akcí, ať už 

z Kruhu, Poniklé, Roprachtic, Klokočí, Vyskeře nebo z Turnova. Pak začíná plesová sezóna, kde se na 

některých plesech okolních skupin ČČK také účastníme. První sobotu v březnu 2018 jsme uspořádali, 

v nově opravené sokolovně, již 9. společenský ples ČČK. Po vydařeném plese se scházíme na výroční 

členské schůzi, kam jsme pozvali obvodního lékaře, který si pro nás připravil poutavou přednášku 

s videozáznamem o našem zdraví a prevenci proti chřipce. Dále byli pozváni zástupci oblastního 

spolku ČČK Semily se sídlem v Jablonci nad Jizerou, kteří přednesli zprávu o činnosti celého 

oblastního spolku a zástupce obce a hasičů. V dubnu jsme byli pozváni na valnou hromadu oblastního 

spolku, kde se sešli všichni zástupci místních skupin Semilska. Další naší akcí byl sběr ošacení, hraček, 

obuvi a dalších použitelných věcí pro Diakonii Broumov. V měsíci květnu se naši členové zúčastnili 

okresního kola jako pořadatelé a rozhodčí soutěže mladých zdravotníků v Jablonci nad Jizerou. V roce 

2019 budeme pořádat jak okresní kolo, tak i krajské kolo, z kterého děti dále postupují do 

celorepublikového kola, které se bude konat v Českých Budějovicích. Červen patří tradičně 3 akcím. 

1) Odměňování dobrovolných dárců krve, které se konalo ve školní jídelně Eurest v Jilemnici za účasti 

zástupců Ústřední vojenské nemocnice Praha, zdravotních pojišťoven a představitelů obcí – starostů 

Semil, Jilemnice a dalších. Za Kruh se pravidelně účastní starosta Jiří Sedláček. 2) byl uspořádán 

dětský den na fotbalovém hřišti, kde se zúčastnilo98 dětí. Pro děti bylo připraveno 10 stanovišť, na 

kterých musely prokázat své vědomosti i tělesnou zdatnost a za své výkony dostávaly odměnu, 

nějakou sladkost nebo hračku. Obecní úřad nám propůjčil i skákací hrad. Na závěr děti dostaly 

občerstvení ve formě pitíčka, párku v rohlíku, nanuku, nebo si mohly pod dozorem rodičů opéci 

buřta. 3) pomáháme při pochodu Hanče a Vrbaty.  Na přelomu července a srpna držíme zdravotní 

dohled na bleskovém turnaji v kopané, účast jsme měli i na Kružské Kundratické.V období prázdnin 

bývá zdánlivě klid, ale opravdu jen zdánlivě, protože někteří naši členové se již připravovali na školicí 

středisko mladých zdravotníků, které se konalo v druhém týdnu v září na horském hotelu Stráž 

v Jablonci nad Jizerou – Končiny. Středisko trvalo celý týden, kde se celodenně starali o 28 dětí. Pro 

děti byly zajištěny přednášky lékařů, zdravotních sester, lékárnic, záchranářů, horské služby vězeňské 

služby, psovodů, policie, hasičů a školících instruktorů ČČK. Pátý den byl pro děti připraven tajný 

celodenní výlet, tentokráte autobusem do Tanvaldu, vlakem do Kořenova, kde se v muzeu seznámily 

s historií železnice a takzvané zubačky, dále pokračovaly vlakem do Harrachova, kde navštívily 

Harrachovské sklárny, pak se vydaly do Harrachovských dolů a na závěr dne navštívily zábavné 

středisko  JIP, kde se děti na různých atrakcích opravdu vyřádily. Pak nás autobus odvezl zpět na hotel 

Stráž. V pátek měly děti dopoledne teoretické zkoušky a odpoledne praktické zkoušky, kde předvedly, 

co se za ten týden naučily v první pomoci při jednotlivých poraněních. Vše se známkovalo, hodnotilo 

a všechny děti zdárně složily zkoušku, za kterou dostaly průkaz mladého zdravotníka.  Následovala 

odměna - dětská diskotéka. Tohoto školicího střediska se po celý týden zúčastnili a dohlíželi členové 

MS Kruh Jitka Kopová, Dana Pršalová a Zdeněk Pršala. V měsíci listopadu jsme měli opět odměňování 

dárců krve ve školní jídelně Eurest v Jilemnici. 1. prosince 2018 jsme uspořádali 12. adventní 

podvečer, za velké pomoci Obecního úřadu v Kruhu, místních hasičů a matic, které připravily pro děti 

tvořivou dílničku. Na závěr bych chtěla poděkovat nejen našim členům za odvedenou práci v roce 

2018, ale i všem příznivcům ČCK, kteří nám při akcích pomáhali. K nastávajícím svátkům vánočním a 

do nového roku 2019 přeji všem hodně zdraví a osobní pohody.                                                                                                                                                 

                                                                                                                  Pršalová Dana, předsedkyně ČČK Kruh  



Odpadové hospodářství 

 

   Od 1.9.2001 zajišťuje svoz komunálního odpadu z naší obce firma Severočeské komunální 

služby Jablonec nad Nisou.  

     Sazba poplatku je ve smyslu ustanovení § 10b zákona o místních poplatcích je tvořena  

od 1.1.2015 ze dvou částek, a to z částky na tříděný odpad za povinnou osobu a kalendářní 

rok. Tato částka je stanovena na základě skutečných nákladů obce předchozího kalendářního 

roku na sběr a svoz tříděného komunálního odpadu za poplatníka a kalendářní rok. Obec 

v současnosti hradí částku za tříděný odpad ze svého rozpočtu. Dále pak z částky stanovené  

na základě skutečných nákladů obce předchozího roku na sběr a svoz směsného komunálního 

odpadu 576,- Kč za povinnou osobu a kalendářní rok. V tomto poplatku jsou pro občana 

obsaženy veškeré služby týkající se odpadů, tzn. odvoz a nájem popelnic, likvidace 

nebezpečných složek odpadu, skla, plastů, papíru, drobného kovového odpadu  

a velkoobjemových odpadů (kontejnery) a od léta 2014 i za kompostování bioodpadu.  

     Pro třídění odpadů jsou obci umístěny kontejnery na PET lahve, bílé i barevné sklo  

a papír. Na plasty, drobný kovový odpad a obaly TETRA PACK poskytuje obec zdarma 

barevné pytle. Pro bioodpad je od dubna až do zimních měsíců nad zahradnictvím přistaven 

kontejner, který je po naplnění vyvážen. „Větší“ železo jednou za rok sbírá  

po vesnici Sokol, elektro odpad Vám odvezou zase hasiči. Sběr nebezpečného odpadu 

zajišťuje dvakrát ročně SKS Jablonec nad Nisou, stejně tak obec dvakrát sběr 

velkoobjemového odpadu. Staré nebo nepotřebné ošacení od Vás pro Diakonii Broumov 

vybere Červený kříž. 

Skutečné náklady obce v roce 2017 

(poplatek za odpad se vypočítává z předchozího roku, proto 2017) 

 

Netříděný odpad: směsný odpad (vývoz + nájem za popelnice) ………………….. 365.242,- 

                               kontejnery ……………………………………..…………….….   43.787,-, 

                               nebezpečný odpad …………………………………………….… 17.223,- 

celkem 426.252,- (za rok 2016 386.968,- Kč) : 550 (počet poplatníků) = 775.004,-  

                                                                                                           (za rok 2016 715,28 Kč) 

Tříděný odpad :    

papír ………............. 23.568,- (2016 23.951,-)         Tetra pack …….  7.783,- (2016 8.096,-) 

plasty z domácnosti...61.509,- (2016 49.224,-)         sklo .………….. 23.281,- (2016 21.284,-) 

železo ……………..           0   (2016 10.130,-)         kompostování ....31.521,- (2016 18.645,-) 

 celkem  147.662,- (2016 131.330,-) Kč : 550…………………... = 268,48 (2016 242,75) Kč 

 

     Skutečné celkové náklady na poplatníka za rok 2017 činily 1043.48 (2016 958,03) Kč 

Po odečtení příspěvku na vytříděný odpad od firmy EkoKom v roce 2017 123,17 (2016 

129,43) Kč na poplatníka jsou náklady 920,31 (2016 828,60) Kč na poplatníka. Rozdíl mezi 

vybíraným poplatkem za odpad od občanů a celkovými náklady je hrazen z prostředků obce. 

Poplatek za odpad na rok 2019 se nezvyšuje. I když náklady na likvidaci odpadů neustále 

stoupají, zůstane poplatek stejný a bude 576,- Kč na osobu s trvalým pobytem a 576,- Kč 

na rekreační objekt. Podle zákona přibyla od roku 2013 povinnost odvádět poplatek 

za odpady za neobydlenou nemovitost ve vlastnictví fyzické osoby ve výši 576,- Kč. 

Osvobození a úlevy najdete v Obecně závazné vyhlášce č. 1/2015, o místním poplatku 

za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů (web obce Kruh nebo přímo na Obecním úřadu).  

¨ 



POVINNOSTÍ OBČANA JE NAHLÁSIT KAŽDOU ZMĚNU TÝKAJÍCÍ 

SE POPLATKU ZA ODPAD I ZA PSY 
 

SPLÁTKOVÝ KALENDÁŘ 

POPLATEK ZA ODPAD BUDE SPLATNÝ VE DVOU STEJNÝCH SPLÁTKÁCH, VŽDY 

NEJPOZDĚJI K 30.6.2018 a 30.11.2018. 

OD ROKU 2013 PLATÍ  PODLE  ZÁKONA č. 565/1990 Sb. VE ZNĚNÍ POZDĚJŠÍCH 

PŘEDPISŮ POPLATEK ZA ODPADY I TYTO OSOBY 

 

     -             Fyzická osoba, která má ve vlastnictví byt nebo rodinný dům, ve kterém není     

             hlášena k trvalému pobytu žádná fyzická osoby 

       Cizinci s trvalým pobytem nebo s přechodným pobytem delším než 90 dnů  

       a  cizinci, kteří pobývají na území déle než tři měsíce 

       

     Splátky můžete provést v hotovosti na OÚ Kruh nebo bankovním převodem na účet obce 

Kruh 3820581/0100, konstantní symbol 558, variabilní symbol 3722+číslo popisné 

nemovitosti. Nesplněním této povinnosti se vystavujete možnému finančnímu postihu,  

a to navýšením poplatku až o 50%. 

 

POPLATEK ZE PSŮ na rok 2019 se nemění  – OZV 3/2011 - splatnost poplatku   

                                                                                                                do  30.4.2019 

 

za prvního psa ……….. 120,- Kč,-  za druhého a každého dalšího psa …….... 180,- Kč 

 

poživatel invalidního, starobního, vdovského a vdoveckého důchodu, který je jeho 

jediným zdrojem příjmu anebo poživatel sirotčího důchodu 

            za prvního psa ….90,- Kč,-  za druhého a každého dalšího psa …..….. 135,- Kč 

DĚKUJEME VÁM ZA VČASNÉ PLNĚNÍ ZÁVAZKŮ V RÁMCI PLATBY MÍSTNÍHO 

POPLATKU ZA ODSTRAŇOVÁNÍ KOMUNÁLNÍHO ODPADU 

***************************************************************************

VÝVOZ NÁDOB S KOMUNÁLNÍM ODPADEM (POPELNIC) OD NEMOVITOSTÍ 

V PRŮBĚHU ROKU 

leden – duben, říjen – prosinec = každý pátek 

květen – září = v pátek každý lichý týden 

 

SVOZ PYTLŮ S TŘÍDĚNÝM ODPADEM 

 

v pondělí po 8 hodině ráno v každém lichém týdnu 

 

- v čase vánočních svátků a konce roku proběhne svoz 17. 12. 2018 a potom mimořádně  

až ve středu 2. 1. 2019 (následující už zase v pondělí 14. 1. 2019) 

Termíny jsou uvedeny podle předpokladu, že bude vše stejné, jako v roce 2018. V případě 

změny Vás budeme včas informovat. Termíny vývozu se řídí podle firmy, která pro nás 

zajišťuje odpadové hospodářství (SKS Jablonec nad Nisou) 



Sokol Kruh 

     Tělocvičná jednota Sokol Kruh byla založena v roce 1901. V současnosti má už jenom  

48 členů, 15 dospělých a 45 dětí. Důvodem, proč už jen tak málo, může být hodně přehnaný 

požadavek z České obce sokolské na výši členských příspěvků. Od té doby se hodně členů 

postupně odhlašuje a zůstali vlastně už jenom děti, které chodí cvičit a ti „skalní“ sokolové.  

A to ještě za děti část příspěvku hradí jednota. Místní Sokol po převodu sokolovny na obec 

v současnosti už nevlastní skoro žádný majetek a tak svoje aktivity provozuje hlavně  

„v pronajatých prostorách“. Jinak Sokol je i přes uvedené problémy s členskou základnou 

pořád hodně aktivní. Celou zimu pracuje oddíl ZRTV, který se pravidelně každý týden schází 

v tělocvičně a pod vedením Zdeňka Boška a Ivy Albrechtové podle možností sportuje. Oddíl 

kopané i přes všechny problémy nejen s kádrem, ale už i s věkem, stále hraje soutěž řízenou 

Okresním fotbalovým svazem v Semilech. Těch pár lidí, co ještě funguje, dokáže zorganizovat 

i dost akcí. V tomto roce to bylo dětské karnevalové odpoledne a po něm i Country bál, 

potom tradiční Čarodějnice, dálkový pochod Hanče a Vrbaty, v létě fotbalový turnaj (více  

u článku o oddílu kopané) a před zimou běžecký silniční závod Kružská kundratická. Letos 

Sokol nepořádal žádnou taneční zábavu ani na konci prázdnin nebylo divadlo na hřišti.  

Na příští rok se ale vše snad vrátí do zajetých kolejí a znovu pro spoluobčany něco připraví. 
Už se na tom pracuje 
       

       -     oddíl ZRTV – cvičení pro děti  
     Z důvodu rekonstrukce tělocvičny děti v loňském roce přišly o podzimní část cvičení. Stálé 

dotazy, kdy konečně zase začneme, nás přesvědčili, že to, co pro děti děláme, má smysl  

a opravdu je baví. Dočkali se hned po novém roce na začátku ledna. To bylo radosti,  

vše se moc líbilo a velké potěšení udělala i znovu zprovozněná dívčí šatna. Jedna byla pro nás 

všechny opravdu malá. Teď na podzim jsme začali hned první středu po změně času.  

A to trošku netradičně. Abychom nerušili promítání kina, které se vyjímečně časově sešlo  

se cvičením, vyrazili jsme na procházku po vesnici. A protože ve tmě musí být každý řádně 

viděn, dostali všechny děti lampiony se světýlky. Cestou jsme se zastavili i u památníků 

obětem světových válek a na jejich počest zapálili svíčky. 

     Dále naše cvičení pokračuje jako vždy. Od 17 hodin odpoledne v sokolovně každou středu. 

Letos je znát, co teď „frčí“. Starší děti by nejraději celou hodinu a půl skákaly salta 

 a překonávaly různé překážky při tréninku „Parkouru“. Dobré je, že nám stále přibývají noví 

malí nadšenci, takže tradice cvičení bude pokračovat i v dalších letech.  

- 35. Kružská kundratická 
     Silniční běžecký závod, který vznikl vyloženě z recese, získal v posledních letech hodně  

na oblibě. Letošního ročníku se zúčastnilo 58 sportovců ( 12 z Kruhu ). V tomto roce jsme na 

žádost přidali novou kategorii, kdy ženy běží 12 km až do Kundratic. Účastníci „kundratické“, 

jak závodu všichni zkráceně říkáme, k nám rádi přijedou pro jakousi „domácí“ přátelskou 

atmosféru, která při ní panuje. Pravidelně k nám jezdí v současnosti aktivní sportovci, nebo  

i ti, kteří už závodění pověsili „na hřebíček“. Jako například medailistka v běhu na lyžích z OH 

v Sarajevu a MS ve Falunu, bývalá reprezentantka Blanka Paulů z nedalekého Vrchlabí  



1.12.2018 - 35. ročník silničního běžeckého závodu Kružská kundratická  

– výsledková listina 

- Už 35. ročník silničního běhu, který Sokol Kruh spolupořádá s obecním úřadem se letos 

konal za výborného běžeckého počasí (mírně pod nulou, bez přeháněk a větru). Závodu 

se letos zúčastnilo 58 sportovců ( 12 z Kruhu) z pěti okresů a tří krajů a jako v předchozích 

letech i letos odjížděli spokojeni 

        Předškoláci – 500 m                                                    Děti do 8 let – 500 m 

1. Samuel Šimek ……..… Jilemnice ….. 2 : 02          1. Natálka Jeriová ……….. Kruh ………..  1 : 44 
2. Linda Rozsypalová  .. Liberec ……... 2 : 11          2. Alexandr Ambruž ….…. Jilemnice …  1 : 56 
3. Filip Buchar  ………….. Mladé Buky . 2 : 28          3. Ester Babíková ………... Jičín ………..   2 : 13 
4. Sofinka Hakenová …   Kruh …………. 3 : 01 

                                                                                                 Děti 9 – 10 let – 2.000 m 
        Dívky 11 – 14 let – 2.000 m                                        1. Pavlína Salabová ……. Jilemnice ….. 6 : 48 

1. Natálie Indráková …… Kruh ……….. 9 : 44          2. Anna Čížková …………. Roztoky …….  7 : 45 
                                                                                  3  Monika Kyselová ……  Roztoky …… 10 : 35  

Chlapci 11 – 14 let – 5.000 m                                     4. Viktorie Hakenová ...  Kruh ………… 13 : 11 
1.  Radek Indrák ………….. Kruh ……… 27 : 24              Eliška Srncová ………..  Bělá ………..  13 : 11 
                                                                                         6  Matyáš Martínek ……. Mladé Buky 14 : 54 

        Ženy 15 – 34 let – 5.000 m 
1.  Jana Lenčová…………… Jičín ……….. 18 : 19         Ženy nad 35 let 5.000 m 
2.  Nikola Jeriová …………. Kruh ………. 21 : 44         1. Dagmar Rychnovská  Vrchlabí …… 18 : 17 
3. Veronika Třešňáková . Roztoky ….  25 : 09         2. Dagmar Kynčlová ….. Jilemnice …. 18 : 21 
4. Markéta Jebavá ………. Kruh ……….  28 : 31         3. Kateřina Rottová …… Praha ………. 19 : 13 
5. Eliška Semelová ………. H.Branná ... 28 : 38         4. Blanka Paulů …………. Úpice ………. 20 : 24 

                                                                                    5  Simona Ambružová . Jilemnice …. 21 : 31 
        Ženy  nad 35 let 12.000 m                                            6. Zuzana Jiřištová …….. Peřimov ….. 22 : 14 

1. Jitka Čermáková ……… Turnov ……. 50 : 03          7. Kateřina Babíková …. Jičín ………..  22 : 21 
2.    Michaela Háková …….. Valteřice ..  53 : 36          8. Jitka Šimková ………… Jilemnice ...  23 : 32 
3.    Lucie Mejsnarová ……. Roztoky ….  58 : 48          9. Jana Lenčová …………. Milovice ….  25 : 01 
                                                                                          10  Leona Řehořková ….. H.Branná ...  26 : 23  
Muži 15 – 34 let 12.000 m 
1.    Vojtěch Vaníček ……… Nová Paka . 43 : 14         Muži 35 – 49 let 12.000 m 
2.    Jan Šubrt …………………. H.Sytová … 48 : 03         1. Martin Ježek ………….. Stará Paka ..  41 : 14  
3.    Roman Ruml …………… Roztoky ….. 52 : 41         2. David Salaba ………….. Jilemnice .….  41 : 26   
4.    Jiří Maďarčík …………… Roztoky ….. 52 : 52         3. Vladislav Rozsypal……………………….  
5.    Lukáš Hujer  ……………. Roztoky ….. 55 : 32                         ………... STS  Chvojkovice/Brod 44 :40    
6.    Jakub Nýdrle …….…….. Roztoky ….. 58 : 30         4. Michal Polák ………….. Nová Paka …  46 : 32        
7.    Jiří Hašek ……………….. H.Branná 1 : 07 : 44         5. Ladislav Dlab …………. Roztoky ……..  46 : 39    

        8.    Matěj Bošek …………… Kruh ……. 1 : 14 : 57         6. Jiří Jelínek ……………… Vrchlabí ……..  48 : 03 
                                                                                                   7. David Chudoba ……… Jilemnice ….…. 50 : 40 
        Muži 50 – 69 let 12.000 m                                            8. Martin Chlum ………… Košťálov ……… 52 : 02 

1     Petr Strnad …………….. Hrádek …….. 50 : 22         9. Jindřich Vancl ………… Kruh ……………. 56 : 45 
2. Michal Valenta …….…. Tužín ……….. 51 : 54             Marek Salátek ……….. Kruh ……………. 56 : 45 
3. Antonín Pavlas ………… Přibyslav …. 58 : 58      11. Štefan Holecec ……….. Stará Paka  1 : 00 : 09 
4. Richard Klouček ………………………                        12. Zdeněk Bošek …………. Kruh ………. 1 : 10 : 56  

         ………….. Žďár u Kumburku ….. 59 : 54   
                                                                                  Muži nad 70 let 5.000 m 

1. Miroslav Salátek ….. Kruh …………..  41 : 57      



- oddíl kopané  - bilance 2018 

     Do jarních dohrávek sezóny 2017/2018 vstupovali muži ze šestého místa a ty nám jenom 
ukázaly, že “stárneme“.  Dost často naši hráči už nestíhali a byli pozdě v osobních soubojích. 
Konečná tabulka ukázala náš aktuální stav a nakonec, i když jsme šestou pozici nakonec 
uhájili, jsme skončili nejhůře za poslední roky.  Jedním z mála plusů odehraného ročníku bylo, 
že se Honza Kužel podruhé za sebou stal nejlepším střelcem soutěže. Ještě větší událostí 
během jarních dohrávek, která se do kružské fotbalové historie zapsala, je fakt, že se Marku 
Salátkovi povedlo vstřelit ve 22 sezónách odehraných v barvách Sokola Kruh 500. branku  
do sítě jeho soupeřů. A to ještě  Marek strávil hodně roků ve vyšších soutěžích v jiných 
oddílech. VELKÁ GRATULACE a poděkování 
 

Konečná tabulka OS 2017/2018 

1. TJ Sokol Martinice 22 14 5 3 82:35 47 

2. SK Studenec B 22 13 3 6 59:49 42 

3. FC Víchová 22 13 1 8 59:35 40 

4. TJ Sokol Zálesní Lhota 22 11 4 7 64:54 37 

5. TJ Sokol Rovensko B 22 12 1 9 71:55 37 

6. TJ Sokol Kruh  22 10 4 8 48:41 34 

7. FK Košťálov - Libštát C 22 10 2 10 56:50 32 

8. FK Přepeře C 22 7 6 9 61:62 27 

9. TJ Sokol Horka 22 8 3 11 55:61 27 

10. 1.FC TATOBITY 22 8 2 12 42:56 26 

11. HSK Benecko 22 5 3 14 47:66 18 

12. Sport future Studenec 22 2 4 16 33:113 10 

 

      V letní přestávce jsme se zúčastnili dvou turnajů. Tím prvním byl na konci června  
10. ročník memoriálu Vladimíra Mečíře ml. Po výborném začátku, kdy jsme přestříleli druhé 
domácí družstvo, jsme potom další dva zápasy prohráli a nakonec skončili na třetím místě. 
Konečná tabulka turnaje nakonec dopadla takto, o pořadí rozhodovaly vzájemné zápasy:   

 

                                        1. SG Nebelschutz        3 2 0 1    2 : 1  6 

                                        2. Sokol Roztoky „A“   3 2 0 1    4 : 2  6 

                                        3. Sokol Kruh              3 1 0 2    5 : 3  3 

                                        4. Sokol Roztoky „B“   3 1 0 2    3 : 8  3 

 

      

     A v polovině prázdnin, přesně 28.7., přišla naše velká událost. Pořádali jsme už 65. ročník 
bleskového turnaje v kopané o putovní pohár obce Kruh, tentokrát i u příležitosti 80. Výročí 
založení fotbalového oddílu SK Slavia Kruh. Na turnaj jsme pozvali téměř 100 bývalých 
hráčů, kteří odehráli alespoň nějaký zápas za dospělé. Bývalé žáčky nebo dorostence  
jsme už dohromady nedali, to opravdu nebylo snad ani možné. I tak to byl docela oříšek  
na někoho nezapomenout, seznam pozvaných jsme sestavili díky historické střelecké tabulce 
v naší kronice a pokusili se nezapomenout na všechny, kdo nikdy gól za Kruh nedali. Snad  



se to nějak povedlo, a pokud jsme na někoho zapomněli, tak se samozřejmě omlouváme. 
V průběhu turnaje se z pozvaných objevilo 63 bývalých fotbalistů, kteří si potom k setkání  
se svými někdejšími spoluhráči odnesli na památku na tyto hodně významné události plaketu 
a pamětní list s historií kružského fotbalu a také turnaje. Bylo to hodně příjemné vidět zase 
někdy i po dlouhé době svoje bývalé parťáky v barvách naší vesnice.  
     Vlastní turnaj se hrál jako už tradičně za čím dál většího vedra. Tentokrát jenom za účasti 
6 družstev systémem každý s každým 2 x 15 minut. Na poslední chvíli odřekla Harta a tak  
už se nedalo nic dělat, hrálo se v šesti. Horší bylo odřeknutí sudího Štuka den před turnajem, 
Druhého rozhodčího se sehnat naštěstí povedlo. Turnaj odřídili Milan Mašek a Pavel Liška  
ze Semil a snad poprvé nepotřebovali k „uklidnění“ hráčů žádnou kartu.   
 
V domácím dresu nastoupili: 

V brance: J. Pošepný a J.Pochop 

V obraně: M.Jerie, T.Hasman, J.Hasman,M.Kaván, Fr.Boukal, R.Erlebach 

V záloze: R.Ruml, M.Chomanič, Mar.Salátek, J.Pěnička, D.Jebavý, M.Martin 

V útoku: Mich.Salátek, J.Kužel, T.Zikeš, L.Zikeš 

 
Tolik hráčů se už hodně dlouho nesešlo a potom, že nemá kdo za Kruh hrát, aby to vydrželo 

ale do mistrovských zápasů. Turnaj se nám hodně povedl. Možná k tomu přispěl hned jeho 

první zápas, ve kterém jsme porazili odvěkého rivala Roztoky. Nakonec jsme skončili  

na druhém místě za asi bezkonkurenční Slavií. 

 
Zápasy: 

 

Sokol Roztoky – Sokol Kruh 0 : 1 – dlouho vyrovnaný fotbal, bylo hodně znát, že máme  

na soupeře, hrajícího o dvě třídy výše, ještě sílu. Asi po 20 minutách vykopl brankáři míč  

(možná i s rukavicemi) Luděk Zikeš a ten ho potom stáhl rukama k zemi. Kopali jsme penaltu  

a Honza Kužel tady bývá neomylný. Šli jsme do vedení. Roztoky potom hodně přidali a hrálo 

se až do konce jenom na naši branku. Kopali na nás pět rohů za sebou, ale i tak jsme vítězství 

udrželi a turnaj rozjeli více než dobře. 

SK Slavia Praha – Sokol Mříčná 4 : 0 

Sokol Radčice – FC lánov 2 : 0 

Sokol Roztoky – Slavia Praha 0 : 1 

Sokol Radčice – Sokol Mříčná 2 : 1 

FC Lánov – Sokol Kruh 0 : 0 – po vyrovnaném začátku jsme třikrát po sobě zahrozili my. 

Střela Marka Salátka, Honzy Kužela a zvláště Martina Chomaniče volali po brance. Zaskvěl 

se soupeřův brankář (mimochodem vyhlášený nejlepší gólman turnaje) a své družstvo 

podržel. Potom se málem projevilo nepsané pravidlo nedáš, dostaneš a mohli jsme klidně  

i prohrát. I tak jsme dovolili Lánovu získat jediný bod na turnaji. 

Sokol Roztoky – Sokol Radčice 2 : 1 

SK Slavia Praha – Sokol Kruh 2 : 0 – dlouho jsme drželi nerozhodný výsledek, postupem 

času měl však soupeř čím dál častěji míč na svých kopačkách a místy i dost výraznou převahu 

v závěru využil. 

FC Lánov – Sokol Mříčná 1 : 3 

SK Slavia Praha – Sokol Radčice 2 : 0 

Sokol Roztoky – FC Lánov 6 : 0 

Sokol Mříčná – Sokol Kruh 0 : 1 – trvalo nám hodně dlouho, než jsme se na hřišti probudili, 

únava už začínala být znát. Soupeř posílil a byl ze začátku lepší. V druhé půli jsme se 



probudili a postupně získávali trochu navrch. To ke konci využil Honza Kužel a pořád jsme 

mohli uvažovat a vyšších patrech v konečné tabulce. 

SK Slavia Praha – FC Lánov 2 : 0 kontumačně. Lánov už nemohl a zápas vzdal. Na konečné 

umístění už to nemělo žádný vliv, a i kdyby Slavia prohrála, tak měla vítězství v turnaji stejně 

jasné 

Sokol Roztoky – Sokol Mříčná 1 : 0 

Sokol Radčice – Sokol Kruh 1 : 2 – v začátku zápasu bylo znát, že už toho mají obě družstva 

plné zuby. Soupeř byl lepší a moc nám nedovolil, Dostal se také do vedení a najednou jsme 

byli v konečné tabulce až čtvrtí. Už to moc nevypadalo, že se zvedneme, s blížícím se koncem 

jsme však zápas během chvilky dokázali zvrátit. Nejdříve se probil obranou Honza Kužel  

a vyrovnal. Teď už jsme zase byli na pomyslných stupních na třetím místě. Během minuty 

to bylo ještě lepší. Honza Kužel naservíroval přihrávku ve vápně na volného Marka Salátka, 

který přesnou střelou k tyči rozhodl o tom, že skončíme v turnaji na druhém místě.  

 

 

Konečná tabulka 

 

1.  SK Slavia Praha      5 5 0 0            11 : 0         15 

2. Sokol Kruh            5 3 1 1              4 : 3         10 

3. Sokol Roztoky        5 3 0 2              9 : 3           9 

4. Sokol Radčice         5 2 0 3              6 : 7           6 

5. Sokol Mříčná          5 1 0 4              4 : 9           3 

6. FC Lánov                5 0 1 4              1 : 13         1 

      

Slavia vyhrála zaslouženě, v turnaji neztratila ani bod, nedostala ani jeden gól a nastřílela  

i nejvíce branek. Nebyla udělena ani jedna karta a to se taky zase tak moc nestává. Pro Kruh 

dopadl turnaj více než dobře a možná překvapivě, ale zcela zaslouženě jsme skončili  

na druhém místě. Naši hráči si tak svým umístěním dali dárek k oběma výročím.  

Při závěrečném vyhlášení jsme potom vzpomněli na zakladatele fotbalu v Kruhu i zakladatele 

turnaje. K těmto událostem navíc během jara přibyla ještě jedna a to výše zmíněný  

500. vstřelený gól v barvách Kruhu, kterého dosáhl Marek Salátek. Přede všemi účastníky 

turnaje jsme za kružský fotbal  poděkovali a spoluhráči mu předali věcný dar na památku.  

 

     Do nové sezóny jsme vstupovali s 17 hráči na soupisce. Vypadalo to dobře, postupem času 

však přišla zranění a dost často problém dát vůbec dohromady 11 hráčů. Během podzimu  

se zranili Roman Erlebach, Kuba i Tomáš Hasmanové, Marek Salátek, Martin Kaván,  

se sebezapřením šli do zápasů Michal Salátek, Franta Boukal i Pavel Chomanič, někdy musel 

přijet „z daleka“ Jirka Pěnička. Po dlouhé době jsme měli v tabulce záporné skóre  

a to v Kruhu už hodně dlouho nebylo. Naposledy asi ještě když jsme sestoupili z přeboru.  

Na podzim jsme také po delší době dostali i červenou kartu a těch žlutých teď také dostáváme 

víc než soupeři. Pod tu červenou se však hodně podepsal svým výkonem sudí, když nechal 

soupeře předvádět svoje záludnosti. Tím jsou „naši“ (a nejen naši) fotbaloví „kamarádi“ 

z TATOBIT dost vyhlášeni. V zápase se nakonec červenalo hned třikrát. Podzim jsme 

nakonec zakončili tříbrankovým vítězstvím a skončili až na osmém místě z dvanácti účastníků 

okresní soutěže. Snad bude na jaře nějak líp a trochu se zlepšíme. Některé zápasy se povedli 

(SF Studenec, Benecko, Rovensko), v jiných jsme úplně propadli (Horka, Přepeře, Bozkov).  

 



Tabulka 2018/2019 po podzimu 

1. FK Přepeře C 11 7 1 3 32:23 22 

2. HSK Benecko 11 6 3 2 36:19 21 

3. Sokol Horka  11 7 0 4 32:18 21 

4. FK Košťálov - Libštát C. 11 6 3 2 19:9 21 

5. FC Víchová 11 6 2 3 25:14 20 

6. TJ Sokol Rovensko B 11 6 0 5 32:22 18 

7. Sokol Bozkov B 11 5 1 5 27:27 16 

8. Sokol Kruh  11 4 2 5 25:26 14 

9. Sport future Studenec  11 3 1 7 20:31 10 

10. SK Studenec B 11 3 1 7 17:42 10 

11. Sokol Zálesní Lhota  11 3 0 8 17:36 9 

12. 1.FC TATOBITY 11 2 2 7 14:29 8 

Bilance roku 2018 
sehráno             vítězství                remiza             porážka             skóre 

jaro                            16                      8                            1                        7                   36 : 28       
podzim                      16                      7                           3                         6                   29 : 29 
celkem                      32                    15                           4                       13                   65 : 57  
žluté karty          jaro 5 :  2, podzim 8 : 5, celkem  13 : 7 ( D.Jebavý a T.Hasman 2x, J.Hasman,         

                      M.Marttin, M.Kaván, M.Jerie, J.Kužel , Fr. Boukal, M.Chomanič, L.Zikeš a  J.Boukal 1x) 

červené karty    jaro  0 : 1, podzim 1 : 2, celkem 1 : 3 (T.Hasman) 

střelci:                                       jaro                                         podzim                           celkem 
Jan Kužel                                   20                                               14                                  34 
Marek Salátek                             2                                               5                                     7                            
Martin Chomanič                       1                                                5                                     6 
Michal Salátek                            3                                                2                                     5 
Martin Jerie                                 1                                               2                                     3 
Tomáš Zikeš                                 1                                               -                                     1 
Luděk Zikeš                                  1                                               -                                     1 
Dušan Albrecht                           1                                               -                                     1 
Roman Ruml                               1                                               -                                      1 
Daniel Mikolášek                        1                                               -                                     1 
Roman Erlebach                         -                                                1                                     1  
vlastní                                           1                                               -                                     1 

Bilance oddílu kopané od jeho založení 1938 – 2018 (chybí roky 1966, 1967 a 1968) 
sehráno 3243 zápasů, z toho 1147 vítězství, 584 remíz a 1512 porážek, skóre 6714 : 8566 (-1852) 

čelo historické střelecké tabulky, ve které bohužel chybí také výše uvedené roky 

505 Salátek Marek                                                     192 Salátek Michal                                                      
297 Chomanič Martin                                               182 Paulů Miloslav                                                       

268 Kužel Jan                                                             147 Buchar Jan                                                              

233 Zikeš Tomáš                                                        144 Haken Petr                                                              

225 Jerie Václav                                                          139 Bryknar Jan    



     

   
 

 

 



JSDHO Kruh má k 1.12.2018 11 členů (2 velitele, 3 strojníky, 4 starší a 2 mladší hasiče) 
z řad členů Sboru dobrovolných hasičů a je zřízena Obcí Kruh pro případ mimořádných 
událostí jako jsou požáry, živelné katastrofy atd. Je zařazena do kategorie JPO V, proto 
zasahuje pouze při událostech v katastrálním území obce Kruh.  
     I když máme téměř za sebou jeden z nejsušších a nejteplejších roků za poslední 
dobu, zažili jsme několik menších i větších větrných smrští, tak za 11 měsíců roku 2018 
jednotka nezasahovala u žádné mimořádné události. Je samozřejmě potřeba také 
poděkovat všem našim uvědomělým spoluobčanům za to, že nezadávají příčiny ke 
vzniku požárů nebo jiných mimořádných situací.  
     Asi nejvýznamnější akcí jednotky tak byla účast při velkém taktickém cvičení složek 
IZS pod názvem Koordinované nasazení vrtulníků při povodních KONAV – Jizera. 
Cvičení proběhlo 3.5.2018 na několika místech Libereckého kraje. Do akce bylo 
zapojeno 5 vrtulníků (3 Policie ČR, 1 Armády ČR, 1 Zdravotní záchranné služby 
Libereckého kraje), které plnily úkoly spojené s mimořádnou událostí, kdy nejdou využít 
pozemní komunikace. Úkolem naší jednotky na místním fotbalovém hřišti bylo 
zabezpečení prostoru a navádění vrtulníku na přistání, převzetí humanitárního materiálu 
a transport zraněného rybáře vyzvednutého z loďky na kružském rybníku. V Kruhu 
celkově proběhla 3 přistání vrtulníku.  
     Členové jednotky se tradičně během celého roku účastnili odborné přípravy, výcviku, 
údržby svěřené výzbroje, výstroje a techniky. Velitel jednotky se v lednu zúčastnil 
instrukčně metodického školení v Jilemnici, které bylo organizováno pro zlepšení 
spolupráce mezi profesionálními a dobrovolnými jednotkami požární ochrany a mělo za 
úkol přispět k lepší informovanosti v oblasti požární ochrany. Dva strojníci a oba velitelé 
v listopadu úspěšně absolvovali kurz a přezkoušení pro prodloužení odbornosti na 
dalších 5 let.  
     Na závěr chci poděkovat všem členům sboru za jejich aktivity při veškerém dění ve 
sboru i jednotce a Obci Kruh za podporu a spolupráci v roce 2018.  
     Roman Kužel ml. - velitel SDH a JSDHO Kruh  
 
     Přejeme všem našim spoluobčanům krásné Vánoce a v novém roce hlavně hodně 
zdraví, štěstí a pohody ;-)  
 
V roce 2019 Vás srdečně zveme na akce, které pořádáme nebo spolupořádáme:  
2.2.2019 Hasičský bál  
1.6.2019 Pouťové posezení  
17.8.2019 Posezení pod lípou  
30.11.2019 Adventní podvečer 



 Kino obce Kruh 

     Kino v Kruhu se povedlo před dvěma lety digitalizovat a od té doby můžeme promítat 

premiérové tituly.  Za dva roky jsme už částečně dokázali vypozorovat, co je v našem kině 

„žádané zboží“ a co naopak ne.  Mezi nejúspěšněji přijímané tituly patří české komedie. Film 

Po čem muži touží, vidělo více jak 100 diváků. Úspěšné jsou ale i dětské a rodinné tituly. 

Například film Grinch shlédlo 26 diváků, na novou českou filmovou pohádku Když draka bolí 

hlava se přišlo podívat 38 diváků, na Úžasňákovi 2 36 diváků a Hotel Transylvánia: Příšerózní 

dovolená 46 diváků. Úspěšné jsou také hudební filmy. O prázdninách jsme promítli film 

Mamma Mia: Herer We Go Again pro 50 diváků a stejný počet nadšenců si nenechal ujít 

životopisný film o frontmanovi kapely Queen Fredym Mercurym nazvaný Bohemian 

Rhapsody.  

     Samozřejmě se ne vždy povede všechno, co si naplánujeme. Za neúspěch lze považovat 

to, pokud na film přijde méně než 10 hostů. Potěší nás ale zájem libovolného počtu diváků  

a také pochvala například na sociální síti facebook, kde má naše kino profil, a najdete  

tam i aktuální program.  Postupně pracujeme se všemi stížnostmi a poznatky diváků. 

Snažíme se více dávat pozor na trailery před dětskými projekcemi, aby byly vhodně 

zařazované do sekvencí promítaných před představeními určenými výhradně  

pro ty nejmladší.  

     Kromě víkendu promítáme také ve středu nebo ve čtvrtek. V poslední době více 

preferujeme čtvrtky z toho důvodu, že čtvrtek je premiérový den, tedy ten den, v němž 

startuje uvedení filmů v celé republice a vy se tak můžete setkat s titulem, který je horkou 

novinkou a neměli jste jej ještě možnost vidět v žádném jiném kině. Jednáme také o zařazení 

koncertů. Pokud vše dopadne podle našich představ, uvidíte v lednu koncert uznávaného 

hudebníka Andre Rieu a to ve stejném čase jako v ostatních kinech.  Také se snažíme 

reprízovat úspěšné filmy tak, abyste je mohli vidět i tehdy, když jste třeba od známých 

dostali doporučení. Toto nám nabízí právě digitalizace, která znamená, že pokud v kině 

zahrajeme film, máme ho k dispozici na libovolný počet repríz. Ještě před Vánocemi  

se tak můžete těšit na film Mamma Mia: Herer We Go Again, ale i Bohemian Rhapsody.  

     V lednu se můžete těšit také na novou českou komedii Ženy v běhu, od tvůrců komedii  

Po čem muži touží a Ženy v pokušení. V hlavní roli se představí Zlata Adamovská nebo Ondřej 

Vetchý.  Těšit se můžete také na animovanou komedii Roubíř Ralf nebo nové zpracování 

Robina Hooda.  

     Stále máme co zlepšovat. Víme, že jistou limitou jsou sedačky, to bude jistě k diskuzi,  

zda jich alespoň část nevyměnit. Věříme ale, že i na stávajících sedačkách se vám sedí v rámci 

možností dobře. Naše kino má zkrátka tradiční ráz a každý týden za ním dojíždí řada 

přespolních, i proto, že disponujeme kvalitním nastavením obrazu a zvuku, který přináší 

prostorový zážitek.     

     I nadále Vám budeme přinášet ty nejlepší filmy a věříme, že si do kružského kina najdete 

cestu.  

                                                                                                                                              Ondřej Šír 
 



 

 

 
 


